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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ RADY PRO VNITŘNÍ HODNOCENÍ  

SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ Č. 49 
 
Datum:  19.12.2023 
 
Přítomní:   
prezenčně:  Hasík, Kamrádová, Kočan, Kolaříková, Matejko-Peterka, Rykalová, Slaný, Stavárek, Weiss 
online:  Foltisová, Hledík, Hradilová, Janků, Kania, Klepek 
 
Omluveni: Gondková, Gongol, Tvrdoň 
 
Hosté: Gráf, Stuchlík, Šimečková 
 

Zahájení 
 
1. Úvodní slovo a zahájení: místopředsedkyně RVH doc. Weiss přivítala členy Rady pro vnitřní hodnocení 
Slezské univerzity v Opavě a následně konstatovala, že je přítomno 15 z 18 členů a Rada pro vnitřní hodnocení 
Slezské univerzity v Opavě je usnášeníschopná.  
Poté seznámila přítomné s programem zasedání a dotázala se, zda jsou návrhy na jeho změnu či doplnění, přičemž 
žádné návrhy nebyly vzneseny. 
Jednání proběhlo hybridní formou, kdy část přítomných byla připojena prostřednictvím aplikace MS Teams. 
 

Průběh jednání 
 

1. Žádosti o akreditace  

Projednávané žádosti 

Žádost o rozšíření akreditace akademického bakalářského SP Matematika o specializaci Datová analýza 

- žádost předkládá FPF, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřídila pracovní skupinu ve složení 
doc. Slaný (zpravodaj), doc. Weiss 
doc. Slaný konstatoval, že žádost splňuje standardy Národního akreditačního úřadu, SP je dostatečně materiálně, 
finančně i informačně zabezpečen, garant SP odpovídá požadovaným standardům. Personální zabezpečení SP 
včetně rozšiřující specializace je dostatečně kvalitní a vyhovuje standardům Národního akreditačního úřadu. 
 
Diskuse 
Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s návrhem předložit žádost o rozšíření akreditace 
akademického bakalářského SP Matematika o specializaci Datová analýza na Národní akreditační úřad. 
 

PRO: 15      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 15 

 
Usnesení bylo přijato. 
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Žádost o udělení akreditace profesního bakalářského SP Multimédia a popularizace 
 
- žádost předkládá FÚ, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřídila pracovní skupinu ve složení 
Dr. Kolaříková (zpravodaj), prof. Stavárek 
Dr. Kolaříková upozornila na nesprávné zařazení předmětů specializace Audiovizuální tvorba, přičemž vlastní PZ 
chybí. V sylabech drobné formální chyby, v rámci sylabů jednotlivých předmětů není jednotná struktura studijní 
literatury, chybí rozdělení na povinnou a doporučenou literaturu. Personálně je SP program zabezpečen  
22 pracovníky, praxe odpovídá rozsahu profesního programu. Garantem je Dr. Gráf, který je na FÚ polovičním 
úvazkem, další poloviční úvazek má na FPF. S ohledem na strukturu SP Dr. Gráf, jako garant SP, garantuje pouze 
předměty povinně volitelné, což není v rámci zapojení garanta úplně vyhovující. V žádosti je uvedeno, že Dr. Gráf 
aktuálně garantuje SP Multimediální techniky na FPF, přičemž předkladatel deklaruje utlumení tohoto SP  
po získání akreditace FÚ, nicméně akreditace SP Multimediální techniky na FPF je platná až do února 2030,  
zde je tedy předpoklad dohody mezi FÚ a FPF. V sebehodnotící zprávě je uveden Ing. Jančárek jako „doplňující“ 
garant SP, nicméně pokud je nezbytné tuto nestandartní záležitost uvádět, měly by být vymezeny kompetence této 
pozice. 
Prof. Stavárek doplnil, že u některých pracovníků není dostačující publikační činnost, což by mohlo být 
v hodnocení SP vnímáno negativně. 
Doc. Weiss ještě upozornila, že SP Multimediální techniky byl v rámci přijímacího řízení FPF pro akademický 
rok 2024/2025 vypsán, což nebudí dojem „utlumování“. 
Reagoval prof. Stuchlík, který sdělil informaci, že v rámci Kolegia rektora, které proběhlo před dnešním 
zasedáním RVH, došlo v této záležitosti k dohodě. Dále zmínil, že zapojení Dr. Gráfa do výuky je zcela optimální, 
jelikož se jedná o specifický SP, který bude realizován na FÚ, a který se zcela liší od SP (Multimediální techniky), 
který realizuje FPF. Toto je splněno zejména s důrazem na „imerzivní média“, kde je jediným odborníkem na FÚ 
pouze Dr. Gráf. Podání žádosti o daný SP koresponduje s rozvojovými projekty, a především s termíny odevzdání 
daných žádostí na Národní akreditační úřad. Dále uvedl, že v případě, že by akreditace daného SP byla udělena, 
tak s ohledem na skutečnost, že FPF již vypsala přijímací řízení SP Multimediální techniky, je FÚ připraven vypsat 
přijímací řízení později. Dále, problém garantů se dá vyřešit tím, že Dr. Petrásek splňuje podmínky působit jako 
garant, tudíž lze u SP Multimediální techniky na FPF provést změnu garanta (namísto Dr. Gráfa,  
Dr. Petrásek). Prof. Stuchlík dále uvedl, že nevidí problém v tom, že by např. v rámci dvou let probíhaly oba SP 
(Multimediální techniky – FPF a Multimédia a popularizace – FÚ) současně, přičemž reagovala Dr. Matejko – 
Peterka, že doba dvou let není dostačující, je nutné zajistit garanta SP Multimediální techniky minimálně na 3-4 
roky, ale zmínila, že FPF s útlumem počítá na základě již proběhlých dohod, nicméně FPF nemá včasnou 
informaci, že bude žádost o udělení akreditace SP Multimédia a popularizace již nyní předkládána. 
Prof. Stavárek upozornil, že v případě Dr. Gráfa jako garanta SP Multimédia a popularizace je nutné, aby působil 
jako garant předmětů profilujícího základu, a nikoliv pouze jako garant předmětů povinně volitelných, přičemž 
není zpochybňována odborná způsobilost garanta SP ani počet předmětů, do kterých je zapojen. Následně reagoval 
Dr. Gráf  
a prof. Stuchlík a bylo dohodnuto, že Dr. Gráf bude garantovat také některé předměty profilového základu,  
tak aby nedošlo k případným problémům při schvalování akreditace. Prof. Stavárek doporučil předměty,  
které již Dr. Gráf garantuje, povýšit do statusu předmětů povinných. Následně ještě zmínil problematiku souběhu 
garantování SP na dvou součástech, a to z pohledu Národního akreditačního úřadu a doporučil k žádosti  
o akreditaci SP Multimédia a popularizace doplnit např. čestné prohlášení děkanky FPF, že je plánován „útlum“ 
SP Multimediální techniky. Dr. Gráf ještě zmínil, že celá situace vychází z důsledků změny struktury univerzity, 
a že i tato skutečnost by se do akreditačního spisu měla uvést. Prof. Stavárek i doc. Weiss vyjádřili v této věci 
souhlasné stanovisko. 
Prof. Stuchlík ještě reagoval na nedostatečnou publikační a tvůrčí činnost u některých garantů předmětů PZ a ZT, 
přičemž sdělil, že záležitost byla vyřešena, konkrétně Dr. Charbulák nahrazen Dr. Kološem a Dr. Juráň nahrazen  
Dr. Blaschke. 
 
Diskuse 
Žádný z přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě souhlasí s připomínkami předložit žádost o udělení 
akreditace profesního bakalářského SP Multimédia a popularizace na Národní akreditační úřad. 
 

PRO: 13      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 2 
PŘÍTOMNÝCH: 15 
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Usnesení bylo přijato. 
 
Žádost o prodloužení a rozšíření akreditace profesního navazujícího magisterského SP Multimediální 
techniky 
 
- žádost předkládá FÚ, Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřídila pracovní skupinu ve složení 
prof. Stavárek (zpravodaj), Dr. Kolaříková. 
 
Prof. Stavárek konstatoval, že z hlediska obsahu struktury je SP dobře sestavený, zaměření studijních předmětů  
je v souladu s deklarovaným zaměřením programu na oblast fyziky a umění v poměru 50:50. Logická a vhodná 
 je i struktura povinných a povinně volitelných předmětů, stejně tak předmětů ZT a PZ. Program obsahuje praxi  
v požadovaném rozsahu. Nicméně je kladen malý důraz na rozvoj jazykových kompetencí. Součástí programu 
není jazyková příprava ani odborné předměty v angličtině. Posílen by měl být i mezinárodní rozměr programu  
z hlediska zvýšení počtu relevantních zahraničních partnerů pro realizaci mobilit studentů i pedagogů. Z hlediska 
činnosti je jasná evidentní spolupráce s praxí, nicméně některé činnosti ve spolupráci s praxí trvají delší dobu nebo 
některé smluvní vztahy byly uzavřeny nedávno, tudíž zde není ještě žádná evidence konkrétních výsledků, 
projekty, které jsou uváděny v akreditačním spisu jsou především rozvojové, přičemž ty by tam uváděny být 
neměly, evidentní je absence projektů vědeckých a uměleckých, chybí také projekty aplikovaného výzkumu.  
Co se týče zabezpečení, tak materiálové zcela v pořádku, nicméně u garanta se může jevit jako problematický věk 
garanta. Opět uveden jako doplňující garant Ing. Jančárek, nicméně není žádným způsobem ukotveno ani interně, 
doporučení tento údaj odebrat. Z hlediska personálního zabezpečení jsou dílčí výhrady k nedostatečné publikační 
činnosti některých pracovníků za posledních pět let. Z formálního hlediska by bylo vhodné sjednotit styl 
vykazování publikací a dalších tvůrčích aktivit podle aktuálních požadavků Národního akreditačního úřadu. 
Dále u doc. Siostrzonka je uváděn plný úvazek na FÚ, což nekoresponduje s informacemi, které jsou uvedeny 
v jeho personální kartě. Nicméně největší problém, který akreditační spis má, je nedostatečné zajištění 
kombinované formy studia. Studijní opory, které byly k dispozici, nenaplňují standardy, které Národní akreditační 
úřad od studijních opor pro kombinovanou formu studia vyžaduje. Aktuálně jsou k dispozici stručné výtahy textů, 
které absolutně neumožňují studentům efektivně studovat v kombinované formě studia. Prof. Stavárek dále uvedl, 
že by bylo vhodné předložit Radě vnitřního hodnocení vzorově několik předmětů do požadované podoby,  
a až poté může dát Rada vnitřního hodnocení kladné stanovisko pro předložení žádosti o akreditaci na Národní 
akreditační úřad. V souvislosti s kombinovanou formou studia musí být do akreditačního spisu doplněn buď 
plnohodnotný text, který je doprovázen prvky multimediality nebo přehledný průvodce studia, který používá 
tradiční literaturu, ale která je zpracována vhodně didakticky. Dr. Kolaříková taktéž konstatovala, že studijní opory 
pro kombinovanou formu studia jsou velmi stručné. Dále, např. Dr. Gráf má studijní opory velmi dobře 
zpracované, nicméně nejsou zveřejněny v odkazu na studijní opory, nicméně pouze studijní opory Dr. Gráfa 
vyhovují, ostatní jsou velmi stručné a neodpovídají požadavkům Národního akreditačního úřadu.  
Prof. Stavárek i doc. Weiss doplnili, že jsou stanoveny standardy Národního akreditačního úřadu, které vymezují, 
v jaké podobě a obsahu by měly být studijní opory pro kombinované studium předkládány. 
Následně reagoval prof. Stuchlík jako garant daného SP, který potvrdil úpravu studijních opor pro kombinovanou 
formu studia do požadované podoby. Co se týče publikační činnosti a konkrétních výtek u osob, které nemají 
dostatečnou publikační činnost, bude sjednána náprava – dojde k výměně garantů předmětů PZ a ZT, tak aby byla 
dostatečná publikační činnost zajištěna. Dále budou doplněny informace vědeckých a uměleckých projektech, 
informace o spolupráci s praxí apod. Dále, co se týče výuky anglického jazyka, tak zde je nutné zmínit, že znalost 
anglického jazyka je na FÚ samozřejmá a z tohoto důvodu není kladen velký důraz na rozvoj jazykových 
kompetencí, přičemž tato skutečnost bude do akreditačního spisu zanesena. Zde reagoval prof. Stavárek, který 
uvedl, že nemůže být zaměňována vědecká činnost se studiem, kdy je studijní program akreditován v českém 
jazyce, a proto je nutné zdůraznit jazykové kompetence studentů. Co se týče garanta, lze do akreditačního spisu 
lze uvést, že na FÚ je více kvalifikovaných akademických pracovníků, kteří mohou garanta v případě nutnosti 
nahradit. Reagoval prof. Stavárek, který uvedl, že odborná erudice garanta je nezpochybnitelná, nicméně standardy 
Národního akreditačního úřadu hovoří o věkové struktuře s ohledem na dobu udělení akreditace. Prof. Stuchlík 
potvrdil, že do akreditačního spisu uvede několik kolegů, kteří by v případě nutnosti mohli stávajícího garanta SP 
nahradit.  
Dr. Gráf požádal o schůzku v souvislosti s podobou studijních opor pro kombinovanou formu studia, dále zmínil 
časové hledisko, jelikož akreditační spis je předkládán v souladu s harmonogramem Národního plánu obnovy. 
Prof. Stavárek zdůraznil, že Rada vnitřního hodnocení by neměla podléhat harmonogramům, které vycházejí 
z projektů, nutné je vždy posuzovat podobu a obsah akreditačního spisu. 
 
Diskuse 
Žádný z dalších přítomných již neměl další připomínky, či další náměty pro případnou diskuzi. 
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Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě požaduje po odstranění nedostatků předložit žádost  
o prodloužení a rozšíření akreditace profesního navazujícího magisterského SP Multimediální techniky Radě  
pro vnitřní hodnocení Slezské univerzitě v Opavě. 

Z jednání dočasně odešel doc. Klepek, tudíž počet hlasujících upraven na 14. 
 
PRO: 12      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 2 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
Nové žádosti 

Žádost o akreditaci doktorského SP Tvůrčí fotografie v kombinované formě studia 

Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě zřizuje pracovní skupinu pro posouzení žádosti  
o akreditaci doktorského SP Tvůrčí fotografie v kombinované formě studia ve složení doc. Hasík (zpravodaj),  
doc. Gongol. 

PRO: 12      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 2 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato.   

Různé 
 

1. Změny garantů SP na FVP a FPF 
 
 
Změna garanta profesního bakalářského SP Sociální patologie a prevence 
  
- žádost předkládá FVP, garantka SP doc. Skopalová nahrazena Dr. Kocourkovou. 
Dr. Kolaříková doplnila informaci o ukončení pracovního poměru doc. Skopalové ze zdravotních důvodů, 
navrhovaná garantka Dr. Kocourková odpovídá svou publikační a vědecko-výzkumnou činností požadavkům 
kladeným na garanty profesně zaměřených bakalářských studijních programů. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje jako nového garanta profesního bakalářského 
SP Sociální patologie a prevence PhDr. Vladimíru Kocourkovou, Ph.D. 
 
Z jednání odešel doc. Hledík, tudíž počet hlasujících upraven na 13. 
 
PRO: 12       
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 1 
PŘÍTOMNÝCH: 13 

 
Usnesení bylo přijato.  
 
 
Změna garanta profesního bakalářského SP Historie (specializace Památková péče) 
 
- žádost předkládá FPF, garant SP doc. Pelc nahrazen Dr. Matejko-Peterka. 
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Dr. Matejko-Peterka zdůvodnila více změn u garantů studijních programů z oblasti Historie, hlavním důvodem 
je plánovaný odchod prof. Jiráska. 
 
Jako navrhovaná garantka daného SP je dlouhodobě odborně činná v oboru historie a splňuje veškerá kvalifikační 
kritéria. Rovněž se významně podílí na výuce v rámci studijního programu, který má garantovat, včetně základního 
teoretického předmětu a předmětů povinného základu. Současně vykazuje v mnohem větší míře než dosavadní 
garant spolupráci s praxí, potřebnou pro garanci profesně zaměřeného SP. Taktéž je dlouhodobě činná ve Slezském 
zemském muzeu. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje jako nového garanta profesního bakalářského 
SP Historie (specializace Památkové péče) Mgr. Ilonu Matejko-Peterka, Ph.D. 
 
K jednání se opět připojil doc. Klepek, tudíž počet hlasujících upraven na 14. 
 
PRO: 13       
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 1 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Změna garanta akademického bakalářského SP Historie (studijní plány completus, maior, minor) 
 
- žádost předkládá FPF, garant SP prof. Knapík nahrazen doc. Pelcem. 
Stávající garant bude nadále garantovat stejnojmenný navazující magisterský studijní program a nově také 
příbuzný doktorský studijní program Historie se zaměřením na české a československé dějiny. Navrhovaný garant 
je dlouhodobě odborně činný v oboru historie a splňuje veškerá kvalifikační kritéria. Podílí se na výuce v rámci 
studijního programu, který má garantovat, včetně jednoho základního teoretického předmětu. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje jako nového garanta akademického 
bakalářského SP Historie (studijní plány completus, maior, minor) doc. Mgr. Martina Pelce, Ph.D. 
 
PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
Změna garanta profesního navazujícího magisterského SP Historie a kulturní dědictví v regionální praxi 
 
- žádost předkládá FPF, garantka SP prof. Korbelářová nahrazena prof. Czechowiczem. 
Navrhovaný garant je dlouhodobě odborně činný v oboru historie a příbuzných disciplínách (dějiny umění, dějiny 
hmotné kultury, dějiny kulturního dědictví), v nichž vykazuje rozsáhlou tvůrčí činnost s mezinárodním rozměrem. 
Splňuje rovněž veškerá kvalifikační a věková kritéria. Podílí se na výuce v rámci studijního programu,  
který má garantovat. V případě schválení navrhovaného garanta bude upravena pracovní smlouva tak,  
aby byl zaměstnancem VŠ s celým úvazkem po celou dobu platnosti akreditace studijního programu. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje jako nového garanta profesního navazujícího 
magisterského SP Historie a kulturní dědictví v regionální praxi prof. PhDr. Bogusława Czechowicze, dr. 
 
PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
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Změna garanta doktorského SP Historie se zaměřením na české a československé dějiny v prezenční  
a kombinované formě 
 
- žádost předkládá FPF, garant SP prof. Jirásek nahrazen prof. Knapíkem. 
 
Stávající garant avizoval odchod do starobního důchodu k 31. 8. 2024. Navrhovaný garant je dlouhodobě odborně 
činný v oboru historie, v němž dosahuje vynikajících výsledků, a splňuje veškerá kvalifikační i věková kritéria. 
Jeho badatelské zaměření je v souladu s profilem studijního programu. Patří mezi pravidelné školitele dizertační 
prací. Podílí se na výuce v rámci studijního programu, který má garantovat. Navrhovaný garant bude vedle 
doktorského studijního programu garantovat ještě příbuzný navazující magisterský akademicky zaměřený studijní 
program Historie. Navrhovaná změna garanta byla avizována již v žádosti o akreditaci, schválené Radou NAÚ 
v roce 2021. 
 
Usnesení 
Rada pro vnitřní hodnocení Slezské univerzity v Opavě schvaluje jako nového garanta doktorského SP Historie se 
zaměřením na české a československé dějiny v prezenční a kombinované formě prof. PhDr. Jiřího Knapíka, Ph.D. 
 
PRO: 14      
PROTI: 0     
ZDRŽELO SE: 0 
PŘÍTOMNÝCH: 14 

 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
2. Předání hodnocení studijních programů - Doc. Weiss sdělila informaci v souvislosti s předáním hodnocení 
studijních programů – finální materiály posílat prostřednictvím e-mailu Bc. Holčapkové a poukázala na vzorové 
dokumenty, které jsou umístěny v MS Teams, ve složce „Metodické materiály“.  
 
3. Termíny zasedání RVH - Dr. Matejko-Peterka vznesla dotaz, zda by jednání RVH mohla probíhat pravidelně 
s ohledem na plánování přítomnosti všech zúčastněných, přičemž reagovala doc. Weiss, která informovala,  
že v rámci příštího jednání RVH bude představen harmonogram jednání na LS. 
 
4. Termín příštího zasedání RVH: Doc. Weiss sdělila, že termín dalšího zasedání RVH je stanoven na úterý 
23.01.2024, 13 hod.  
 

5. Ukončení: Doc. Weiss poděkovala členům RVH za účast a jednání ukončila. 
 
 
Materiály pro příští zasedání je nutno dodat Bc. Holčapkové nejpozději do pondělí 15.01.2024, 8 hod. 
 
Za správnost odpovídá: doc. PhDr. Michaela Weiss, Ph.D. 
 
Zapsala: Bc. Šárka Holčapková 
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